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Gmina Chełmiec
czwarty raz z rzędu
znalazła się na pierw-
szym miejscu w Polsce
w kategorii „Najlepsza
gmina wiejska 2014 ro-
ku”, oraz na trzecim
miejscu w skali kraju w
rankingu energii odna-
wialnej . Te prestiżowe
rankingi, obejmujące
wszystkie samorządy w
Polsce, prowadzi Zwią-
zek Powiatów Polskich.

Warto zaznaczyć,
że Ogólnopolski Ran-
king Związku Powiatów
Polskich to jedyny w
Polsce ranking samo-
rządów, zarządzany na
bieżąco przez eksper-
tów w trybie on-line,
który obejmuje wszyst-
kie gminy wiejskie i
miejskie w Polsce, a
prowadzony jest od
2003 roku. Gminy wiej-
skie oceniane są według
90 kryteriów podzielo-

nych na bloki tematycz-
ne. Kolejność w Rankin-
gu uzależniona jest od
uzyskiwanych ocen
punktowych za zgłasza-
ne w ciągu danego roku
projekty, osiągnięcia i
dowody ponadprzecięt-
nej aktywności w po-
szczególnych obszarach
działalności. Szczegól-
nie ważna przy ocenie
jest aktywność gminy w
korzystaniu ze środków
europejskich i krajo-
wych. Ponadto pod
uwagę brane są również
inne dziedziny, między
innymi rozwój energii
odnawialnej , poprawa
obsługi mieszkańców,
wprowadzenie udogod-
nień dla osób niepełno-
sprawnych, promocja
rozwiązań z zakresu
ochrony zdrowia i po-
mocy społecznej , pro-
mocja gminy na arenie
ogólnopolskiej i mię-
dzynarodowej , wzmoc-
nienie współpracy z or-
ganizacjami pozarządo-
wymi, a także pozyski-
wanie certyfikatów w

zakresie jakości zarzą-
dzania.

Gmina Chełmiec
po raz pierwszy brała
udział w rankingu gmin
wiejskich w 2010 roku
zdobywając wtedy 12
039 punktów, co dało jej
9 miejsce w skali kraju.
Rok później , w 2011 ro-
ku, nasza gmina uzy-
skała wynik 27 179
punktów co dało już 1
miejsce w rankingu. W
2012 roku Chełmiec
zdobył z kolei 30 490
punktów, w 2013 roku
było to już 38970 punk-
tów, natomiast w mi-
nionym 2014 roku nasza
gmina otrzymała aż 40
830 punktów. Można
więc powiedzieć, że
praca gminy na przeło-
mie lat przynosi efekty i
jest dostrzegana przez
instytucje ogólnokrajo-
we.

Kategorie, w któ-
rych nasza gmina zdo-
była najwięcej punktów
to przede wszystkim
pozyskiwanie funduszy
pozabudżetowych,

wspieranie rozwiązań
proekologicznych,
wsparcie osób wyklu-
czonych społecznie,
wspieranie działań
sportowych oraz rozwój
bazy infrastrukturalnej .
Do tego dochodzi jesz-
cze modernizacja i cy-
fryzacja urzędu, zwięk-
szenie wiedzy urzędni-
ków poprzez specjali-
styczne szkolenia,
usprawnienie procedur
poprzez elektroniczny
obieg dokumentów oraz
udostępnienie urzędu
dla osób niepełno-
sprawnych. Wszystko
po to, aby jakość obsługi
mieszkańców uległa
znacznej poprawie.

Nagrodą w kon-
kursie oprócz wyróż-
nienia gminy w me-
diach ogólnopolskich
jest puchar oraz dyplom
dla gminy wręczany
zazwyczaj w maju na
Forum w Świdnicy, oraz
możliwość posługiwania
się prestiżowym zna-
kiem Lider Rankingu
Gmin Wiejskich 2014.

Gmina Chełmiec po raz kolejny najlepsza w Polsce! ! !

ŻyczeniaRadosnychŚwiątWielkanocnych
wypełnionych nadzieją budzącej siędo życia

wiosny i wiarąw sens życia.
Pogodyw sercu i radości płynącej z faktu

ZmartwychwstaniaPańskiego
oraz smacznegoŚwięconego
w gronie najbliższych osób

życząWójtGminyChełmiec
BernardStawiarski, oraz pracownicy urzędu
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Na ostatniej sesj i
Rady Gminy Chełmiec,
w dniu 19.03.2015 r.,
uchwała w/s opinii do-
tyczącej nadania miej-
scowości Chełmiec sta-
tusu miasta, stosunkiem
głosów 11:10, została
negatywnie zaopinio-
wana. W efekcie straci-
liśmy szansę na apliko-
wanie o dodatkowe,
bardzo atrakcyjne środ-
ki unijne dla tzw. gmin
miejsko-wiejskich
(ok.20 mln zł ! ). Szkody
takiego głosowania są
niestety wymierne i w
najbliższym czasie –
nieodwracalne.

Do wiadomości
mieszkańców podaję
nazwiska radnych gło-
sujących przeciw. Są to:
Józef Zygmunt – prze-
wodniczący Rady, Józef
Bajdel, Stanisław Fur-
tak, Arleta Izworska,
Rafał Kmak, Zbigniew
Kuźma, Jakub Ledniow-
ski, Tadeusz Lis, Włodzi-
mierz Marszałek, Marek
Poręba, Józef Włodar-
czyk. Wymienieni radni

zostali wybrani z komi-
tetów: PIS i z komitetu
Marka Kwiatkowskiego
(+1 radna startująca ze
swojego komitetu). Sta-
nowią oni opozycję,
blokującą wszelkie ini-
cjatywy wójta, bez
względu na interes i
wolę mieszkańców. Pi-
kanterii całej sytuacji
dodaje fakt, że żaden z
w/w radnych nie re-
prezentuje miejscowo-
ści Chełmiec, ale to
właśnie ich głosy zade-
cydowały o statusie tej
miejscowości. Radni
wybrani z Chełmca gło-
sowali „za„ (Mróz Jan,
Leśnik Mieczysław).

Opozycyjni radni
uznali, że nie liczy się
wola mieszkańców wy-
rażona podczas konsul-
tacj i ankietowych. Nie
bo nie. Chociaż oczywi-
ście próbowano argu-
mentować dlaczego: nie.

Nie - bo wójt roz-
szerzył zakres konsul-
tacj i społecznych o an-
kiety, a przecież miały
być tylko zebrania.
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Po  co pytać większe
grono o zdanie? Nie bo
20% głosujących (ankie-
ty) to nie to samo co 4%
głosujących (zebrania) i
racje powinni mieć aku-
rat ci, co reprezentują
4%. Nie bo na zebra-
niach były głosy prze-
ciwne (jak zresztą w
każdej sprawie).

Idąc dalej można
stwierdzić, że nie - bo
nie mamy takiej fontan-
ny i ratusza jak w No-
wym Sączu, bo o jeden
kościół za mało, o jeden
wóz drabiniasty za du-
żo, a i włosy na głowie
wójta - aspirującego z
niskich pobudek do
miana burmistrza - ja-
koś nie pasują do jedy-
nie słusznego wizerun-
ku gospodarza miasta.

A tak naprawdę nie
- bo inicjatorem tej
uchwały był wójt, a rolą
obecnej , chełmieckiej
opozycji w radzie jest
zawsze kwestionowanie
i dezawuowanie jego
działań, bez względu na
straty dla gminy, które
przecież nie odbiją się
na kieszeniach wspo-
mnianych radnych. Jest
niemal pewne, że gdyby
wójt zainicjował uchwa-
łę o wyrażeniu nega-
tywnej opinii, ci sami
radni wszczęli by na se-
sj i przysłowiowy „ra-
ban”, żądając uwzględ-
nienia woli mieszkań-
ców, by Chełmiec stał
się miastem! Generalnie
rzecz biorąc nie chodzi

o to jaka jest treść
uchwały, nie ma znacze-
nia czy jest merytorycz-
nie zasadna. Nie ma też
znaczenia kwestia jej
poprawności formalnej .
Jedyne znaczenie ma to,
kto jest inicjatorem
uchwały. Jeśli inicjato-
rem uchwały jest wójt
szansa na to, żeby taka
uchwała „przeszła” jest
równa zeru – wynik,
jakby sterowany smy-
czą, będzie wynosił: za-
wsze….11:10 .

Zaznaczam, że nie
chodzi tu o uchwały
tzw. „porządkowe”, nie
mające znaczenia stra-
tegicznego z punktu wi-
dzenia polityki inwesty-
cyjnej gminy. Te - zda-
rza się, że przechodzą
nawet jednomyślnie.
Ale jeśli prześledzimy
głosowania nad istotny-
mi sprawami dla wize-
runku i strategii gminy
lub też nad kwestiami
stricte politycznymi
(np. wybór władz komi-
sj i gminnych, czyli „ka-
sa dla swoich”) wynik
będzie zawsze jeden,
czyli: zawsze…… 11 do
10. Nie liczą się tu po-
glądy, zdrowy rozsądek,
dobro gminy, czy nawet
własnej miejscowości,
kompetencje innych,
byle by głosować jak ko-
ledzy z klubu, byleby
nie udało się nic dobre-
go. Im gorzej tym lepiej .

Co może siedzieć w
głowach radnych głosu-
jących w ten sposób -

trudno określić. Być
może powtarzają sobie
jak mantrę – „musimy
trzymać się razem”, być
może nawet niektórzy
spuszczają wzrok ze
wstydu wiedząc, że gło-
sowanie na „nie” jest
bez sensu, jest wbrew
interesowi gminy, ale
jednak dewiza: „musi-
my trzymać się razem”
- bezwzględnie obowią-
zuje. Nie można zrobić
wyłomu, nie można
zburzyć tak misternie
zaplanowanej kon-
strukcji. Przecież każdy
ma dobre stanowisko,
każdy z nich jest prze-
wodniczącym i vice, czy
to rady, czy też komisj i
gminnej . Wyłamie się
jeden - konstrukcja się
posypie. A tak, zawsze
to jakiś splendor, apa-
naże, władza…

Już wolałbym wie-
rzyć, że głosowanie w
sprawie Chełmca -
ujawniło niewiedzę
bądź głupotę opozycyj-
nych radnych, co było-
by zdecydowanie
mniejszym złem. W to
jednak też trudno
uwierzyć. Wielokrotnie
w trakcie sesj i Rady
Gminy przedstawiano
samym radnym argu-
menty za miastem, me-
dia rozpisywały się na
ten temat już od mie-
sięcy, urzędnicy służyli
pomocą i tłumaczyli
(wystarczył telefon),
odbywały się szkolenia
dla sołtysów, a strona

internetowa Urzędu
pełna jest informacji w
temacie „miasta Cheł-
miec”. I to raczej sami
radni i sołtysi powinni
włączyć się w ten pro-
ces informowania, tłu-
maczenia, przedstawia-
nia korzyści, aniżeli za-
słaniać się niewiedzą.
Tymczasem wystąpie-
nie Pani sołtys Wielo-
pola na sesj i skończyło
się konkluzją brzmiącą
mniej więcej w ten spo-
sób: nie chcemy żeby
Chełmiec był miastem
bo ......u nas nie ma
jeszcze palcu zabaw!. A
poza tym nic się w
Wielopolu nie robi.
Głupota? No cóż to na-
stępny powód, by gło-
sować na „nie”, ale z
drugiej strony sam Na-
poleon powtarzał:
„wszystko można wy-
baczyć, tylko nie głu-
potę”.

Gdy w lipcu 2014
roku, głosowano za
procedurą przystąpie-
nia gminy Chełmiec do
konsultacj i w sprawie
zmiany statusu na mia-
sto, wszyscy poprzedni
radni byli jednogłośnie
„za”. Wśród tych „za”
byli (naprawdę!): obec-
ny przewodniczący Jó-
zef Zygmunt, Tadeusz
Lis, Marek Poręba, Sta-
nisław Furtak. Na
ostatniej sesj i ci sami,
ponownie wybrani,
radni (cała „czwórka”)
głosowali „przeciw”! .
Pogubili się panowie. Bo
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przecież to niemożliwe,
że nie zależy im na do-
datkowych pieniądzach
dla gminy. Piastują
przecież funkcję radne-
go – w interesie miesz-
kańców i to funkcję
całkiem dobrze płatną
jak na rozmiar obowiąz-
ków, a przede wszyst-
kim ze względu na brak
jakiejkolwiek odpowie-
dzialności za podejmo-
wane decyzje. Niejedna
kasjerka z supermarke-
tu by pozazdrościła. Tak
naprawdę można tylko
ładnie ubrać się na se-
sje, zagłosować jak „ko-
ledzy z klubu” i już mie-
siąc zaliczony. A do te-
go jeszcze bezpłatne
doświadczenie i prze-
szkolenie zdobyte na
„naszej skórze” w pracy
samorządowej .

Proszę mi wyba-
czyć, ale szukam jakie-
goś wytłumaczenia dla
postawy niektórych
radnych. Większość
opozycyjnych radnych
to radni nowi, nieobyci
z samorządem, może
nie rozumiejący swojej
misj i, może nawet nieco
wystraszeni, może w
swoich poczynaniach
kierują się instrukcjami
swoich liderów, zamiast
uwierzyć w to, że zostali
wybrani w wyborach
bezpośrednich i to
mieszkańcy dali im głos.
Trudno powiedzieć kto
jest dla nich takim lide-
rem, trzymającym tę
smycz. Może ktoś z

Marcinkowic, a może z
Nowego Sącza, może ze
Stróż, może jakiś inny
chwilowy autorytet. Nie
wiadomo niestety. Na-
turalnym liderem rad-
nych (a przynajmniej
przewodnikiem) powi-
nien być przewodniczą-
cy Rady Gminy Cheł-
miec, czyli Pan Józef
Zygmunt.

Ale liderowanie
przewodniczącego w
Radzie Gminy Chełmiec
też czasami wydaje się
problematyczne. Lider
to czy nie lider?. Prosty
przykład: tuż przed
ostatnią sesją, grupa
radnych na czele z pa-
nią radną Izworską,
„wrzuciła” nieoczeki-
wanie projekt uchwały,
w którym w sposób
sprzeczny z przepisami,
ogranicza się kompe-
tencje wójta w wyborze
dyrektora GOK oraz
ogranicza się kompe-

tencje pracodawcy.
Mocno dyrektor musiał
komuś zaleźć za skórę!
Projekt uchwały trafił
pod obrady Rady Gminy
stosunkiem głosów - i
tu bez zaskoczenia: za-
wsze…..11:10. Przewod-
niczący Rady głosuje
oczywiście: „za”, ale
wcześniej podnosi pro-
blem sprzeczności
uchwały z obowiązują-
cym ustawodawstwem
(widać, że samorządo-
wiec z krwi i kości i zna
się na rzeczy). W trak-
cie głosowania – pomi-
mo wielokrotnie powta-
rzanych przez siebie za-
strzeżeń – głosuje za
przyjęciem uchwały
(sic! )..... Nawet nie wąt-
pi (czytaj : wstrzymuje
się od głosu). Wątpi jak
mówi, ale nie jak głosu-
je, chociaż podobno za-
wsze odwołuje się do
sumienia. Głosuje
wbrew sugestiom „lide-

ra”, czyli wbrew sobie
samemu!. Uchwała
przechodzi stosunkiem
głosów - a jakże, jak za-
wsze:...11:10. W efekcie
pozostaje nam jedynie
czekać na uchylenie
uchwały przez nadzór
prawny. Takie zacho-
wania potwierdzały by
tezę o braku meryto-
rycznego przygotowa-
nia do pracy w radzie i
zabieranie czasu pozo-
stałym radnym, urzęd-
nikom oraz generalnie
tezę o angażowaniu in-
nych w sprawy nie
związane z sensownymi
pracami na rzecz gminy.
To prawda, że są zło-
dzieje, którzy nigdy nie
podlegają karze - to
złodzieje czasu. Tak się
kończy zabawa bez od-
powiedzialności za de-
cyzje, na koszt podat-
ników. Czyli bezkarnie.
A nawet w poczuciu
„dobrze spełnionego

V Sesja Rady Gminy Chełmiec.
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Opisany wyżej
przypadek pokazuje li-
dera chełmieckiej Rady
jako nie mającego jed-
nak „posłuchu” w swo-
im klubie, tym bardziej ,
że nie słucha sam siebie.
Równie niejednoznacz-
na i ambiwalentna jest
też próba „rozszyfro-
wania” jego wizerunku
na podstawie dostęp-
nych relacj i i wypowie-
dzi w mediach. Z jednej
strony: wybitny dzia-
łacz społeczny, polityk i
aktywista jak każdy
strażak. Z drugiej strony
karta życiorysu nie do
końca klarowna. Do nie-
dawna działał na rzecz
Platformy Obywatel-
skiej (założył koło PO w
Piątkowej), bo jest dy-
rektorem pogotowia a
wcześniej w powiecie
PO była w koalicj i rzą-
dzącej . Tuż przed wybo-
rami samorządowymi
2014 roku deklarował
swój start z komitetu
ZGODA, popierającego
obecnego wójta. Nagle
poczuł obrzydzenie do
rządzącej partii poli-
tycznej (którą sam
współtworzył w struk-
turach terenowych), po-
tem chyba też do wójta,
i chcąc - prawdopodob-
nie - budować nową, na-
stępną Rzeczpospolitą –
wystartował z listy Pra-
wa i Sprawiedliwości.

W temacie – mia-
sto Chełmiec- sygnały
medialne przekazywane

przez Józefa Zygmunta
są nieodgadnione nawet
dla doświadczonych
dziennikarzy. Cytuję
dziennikarza: „przeciw
prawom miejskim gło-
sował nawet przewod-
niczący Rady Józef Zyg-
munt, który wcześniej
wypowiadał się dla me-
diów, że obiema rękami
podpisuje się za mia-
stem Chełmiec”. Wy-
chodzi na to, że sam
Przewodniczący Rady
"jest za a nawet prze-
ciw…". Dodatkowo na
tym samym portalu,
sam pan Józef - jako
kandydat zgłoszony do
plebiscytu na „Sąde-
czanina roku 2014”,
przybliżając nam swoją
sylwetkę, zwierzył się,
że dla niego postać z
historii Sądecczyzny
godna naśladowania to:
Zygmunt Berdychowski
(cytuję: „Postać abso-
lutnie numer jeden w
moim życiu i działaniu
społecznym”). Pan Józef
napisał nawet, że gdyby
wymienił inne nazwisko
to byłby niewiarygodny
(sic! ). Przyznał także, iż
właśnie od Berdychow-
skiego „...fantastycznie
uczył się……. otwartości
umysłu i działania”. Po-
wszechnie wiadomo, że
Zygmunt Berdychowski
jest entuzjastą miasta
Chełmca, uważając jego
powstanie za naturalną
kolej rzeczy: …” bo
Chełmiec de facto jest
ośrodkiem miejskim, w

niczym się nie różni od
Piwnicznej , czy Muszy-
ny” (wypowiedź dla
„Sądeczanina”).

Czyżby nagle prze-
ciwny głos Józefa Zyg-
munta w głosowaniu za
statusem miasta dla
Chełmca, to jego zemsta
skierowana w stronę
swojego, niedawno jesz-
cze największego, auto-
rytetu i w stronę całej
kapituły, która przyzna-
je to zaszczytne wyróż-
nienie, a która niestety
nie doceniła jego doko-
nań ?

Jak widzimy prze-
wodniczący Rady Gmi-
ny Chełmiec przechodzi
różne formy relatywi-
zowania się, w zależno-
ści od tego, z której
strony zamierza „oddać
siebie potrzebującym”.
Wyobrażam sobie nawet
sytuację (wybiegając
oczywiście w przy-
szłość), że nasz prze-
wodniczący przecina
wstęgę na uroczystości
nadania praw miejskich
Chełmcowi, jednocze-
śnie obdarzając mnie
słodkim pocałunkiem w
policzek - w ramach po-
dziękowania, że na-
reszcie wspólnie dotar-
liśmy do celu. I proszę
mi wierzyć byłby w tym
jak najbardziej wiary-
godny!

Notabene kandy-
daturę Józefa Zygmunta
do zaszczytnego tytułu
„Sądeczanin 2014 ro-
ku”, zgłosił jego kolega

z Rady - Marek Poręba,
zapominając jakby, że:
gdyby praca, choćby
rzetelna, na stanowisku
„z nadania” (za sowite
dyrektorskie wynagro-
dzenie), była nagradza-
na w plebiscytach, to
prawdopodobnie plebi-
scytom, kandydatom
oraz zgłaszającym nie
byłoby końca. Ale przy-
najmniej tu mamy ja-
sność w sprawie auto-
rytetów i wiemy, że dla
Marka Poręby – nie
mieszkańcy – ale nasz
przewodniczący jest na
pewno liderem i wzo-
rem do głosowania, ze
względu na dokonania.

Wiele wskazuje na
to, że to nie przez „roz-
dwojonego” lidera we-
wnątrz Rady, radni gło-
sują w tak jednolity i
absurdalny sposób.
Wyobraźmy sobie zatem
sytuację, że ktoś spoza
Rady kieruje naszymi
świeżutkimi radnymi i
trzyma mocno tę smycz,
czyli wynik głosowań:
„zawsze 11 do 10”. Naj-
gorsze gdyby to był
ktoś kto ma tylko takie
argumenty, że wójt go
denerwuje, lub ktoś,
komu wójt czegoś nie
załatwił, lub się go „nie
słuchał, itp. Może jesz-
cze komuś innemu za-
leży, żeby wójt pozosta-
wał w inercj i, żeby nic
się nie dało zrobić, żeby
krytykować każde na-
wet najbardziej racjo-
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nalne i pożyteczne za-
mysły wójta i Urzędu
Gminy. Być może ktoś
uważa, że zna lepszego
kandydata na wójta?

Jest jeszcze jeden
trop, także całkowicie
hipotetyczny. Tyle mó-
wi się w Nowym Sączu
o wchłonięciu smakowi-
tego kąska, jakim jest
żyjąca w dostatku oko-
liczna gmina. Gdyby
Chełmiec stał się mia-
stem, wchłonięcie go
przez Nowy Sącz było-
by niezwykle trudne. W
interesie włodarzy No-
wego Sącza - jest więc
lobbowanie, także u
radnych chełmieckich,
żeby zablokować
uchwałę o wyrażeniu
pozytywnej opinii co do
zmiany statusu miejsco-
wości Chełmiec ze wsi

na miasto. Wiemy
przecież, że niektórzy
opozycyjni radni mają
bardzo bliskie relacje z
miejskimi elitami, a na-
wet uczestniczą we
współtworzeniu pozy-
tywnego medialnego
wizerunku Nowego Są-
cza (co jest naprawdę
ciężką pracą w zesta-
wieniu z rzeczywisto-
ścią).W takim wypadku
byłby to dopiero pierw-
szy (ale jakże istotny)
krok do wchłonięcia
Chełmca i paru przyle-
głych miejscowości
przez Nowy Sącz. Być
może to tylko niepo-
ważna hipoteza, ale aż
strach pomyśleć co by
było, gdyby była ona
prawdziwa…

Wszystkie te prze-
myślenia i rozważania,

które oczywiście nie
muszą być prawdziwe,
wynikają z kompletne-
go zaskoczenia nieocze-
kiwaną decyzją Rady.
Przecież 75% mieszkań-
ców samego Chełmca
zadecydowało, że chce
być miastem. Tak na
marginesie dobrze, że
żaden z radnych głosu-
jących „przeciw” nie
jest z Chełmca, bo miał-
by ciężką przeprawę
z  mieszkańcami. Z dru-
giej strony co przeszka-
dza innym miejscowo-
ściom, z których opo-
zycyjni radni głosowali
przeciw, żeby Chełmiec
był miastem?. Przecież
w ciągu najbliższych
kilku lat cała gmina
mogła pozyskać co naj-
mniej 20 milionów zło-
tych więcej tylko dlate-

go, że miałaby charak-
ter miejsko - wiejski!
Tych pieniędzy od opo-
zycyjnych radnych nie
otrzymamy, nawet gdy-
byśmy wytoczyli im
proces o odszkodowania
za utracone korzyści
w  wyniku zaskakujące-
go i jak widać „ukarto-
wanego” głosowania..
Koszty zmiany statusu
Chełmca szacowano na
niemal zerowe – w za-
sadzie zmiana pieczątek
i tablic. Wydawać by się
mogło, że argumenty,
dla których Chełmiec
powinien być miastem
są oczywiste – a tu jed-
nak smycz i jak za-
wsze… 11 do 10. O co
więc chodzi?. Czy po-
trzebna jest taka Rada
mieszkańcom gminy
Chełmiec? A.B.

31 grudnia 2014
roku zakończył się pro-
gram dopłat do zakupu i
montażu kolektorów
słonecznych. Gmina
Chełmiec rozpoczęła re-
alizację tego programu
w 2011 roku. Dopłata do

zakupu i montażu ko-
lektorów słonecznych
wynosiła maksymalnie
2 tys. zł, i nie więcej niż
20% wartości przedsta-
wionej faktury. Każdy
mieszkaniec który
chciał skorzystać z do-

płaty musiał najpierw
samodzielnie wybrać
wykonawcę, zakupić i
zamontować kolektory
słoneczne, a następnie
złożyć prawidłowo wy-
pełniony wniosek o
przyznanie dopłaty.

Z programu dopłat
łącznie skorzystało 649
gospodarstw domo-
wych, a gmina na jego
realizację z własnego
budżetu przeznaczyła
1  277 370,87 zł.

M.B.

Ponad 1,2 mln zł dopłaty z gminy do kolektorów
słonecznych
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29 stycznia 2015
roku odbyła się IV sesja
Rady Gminy Chełmiec,
w czasie której głów-
nym punktem obrad
było uchwalenie budże-
tu na rok 2015. Projekt
budżetu został pozy-
tywnie zaopiniowany
przez Regionalna Izbę
Obrachunkową oraz Ko-
misję Budżetową Rady
Gminy Chełmiec. W gło-
sowaniu wszyscy obecni
radni jednogłośnie opo-
wiedzieli się za przyję-
ciem budżetu na rok
2015.

Główne założenia
budżetu na rok 2015:

Dochody w łącznej
kwocie blisko 120 mln zł
z czego:
• blisko 36 mln zł sta-

nowić będzie sub-
wencja oświatowa
oraz ogólna z budże-
tu państwa,

• blisko 29 mln zł sta-
nowić będą dochody
od osób prawnych i
osób fizycznych,

• blisko 27 mln zł sta-
nowić będą dotacje
majątkowe z unii eu-
ropejskiej na budo-
wę infrastruktury
wodnokanalizacyj-
nej ,

• blisko 11 mln zł sta-
nowić będą dotacje z
budżetu państwa na
realizację zadań z
zakresu pomocy

społecznej .
Wydatki w łącznej

kwocie blisko 141 mln zł
z czego:
• najwięcej stanowią

wydatki majątkowe
kwota blisko 68 mln
zł. Wydatki na inwe-
stycje na rok 2015 w
porównaniu do lat
poprzednich są w
rekordowej wysoko-
ści i stanowią blisko
48 % wszystkich wy-
datków budżeto-
wych,

• nieco ponad 35 mln
zł będą stanowić wy-
datki na oświatę,

• nieco ponad 13 mln
zł będą stanowić wy-
datki na pomoc spo-
łeczną,
Wśród wydatków

majątkowych najwięk-
szą część stanowią in-
westycje wodnokanali-
zacyjne realizowane z
pozyskanych przez
gminę dotacji ze środ-
ków unijnych z Progra-
mu Operacyjnego Infra-
struktura i Środowisko
m.in. budowa oczysz-
czalni ścieków w Wielo-
głowach, budowa wodo-
ciągu i kanalizacj i Mar-
cinkowice-Wielogłowy
wraz z przewiertem pod
Dunajcem, rozbudowa
oczyszczalni ścieków w
Chełmcu, budowa
oczyszczalni w Piątko-
wej oraz rozbudowa
oczyszczalni w Małej
Wsi, budowa kanaliza-
cj i sanitarnej w miej-
scowościach Wielopole,

Wielogłowy, Dąbrowa,
Piątkowa, Niskowa,
Chełmiec, Biczyce Dol-
ne, remont kanalizacj i
w Świniarsku.

Ponadto z budżetu
gminy na rok 2015 sfi-
nansowana zostanie
kontynuacja budowy
basenu w Chełmcu,
cmentarza w Rdziosto-
wie oraz budowa mia-
steczka rowerowego w
Chełmcu, remont ciągu
drogowego Cmentarz-
Niwy w Trzetrzewinie i
Biczyce Górne dofinan-
sowane z dotacji z Na-
rodowego Programu
Przebudowy Dróg Lo-
kalnych. Ponadto z bu-
dżetu finansowane będą
projekty kanalizacj i w
miejscowościach Ku-

Budżet gminy Chełmiec

na rok 2015 uchwalony

Sesja Budżetowa Rady Gminy Chełmiec.
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nów, Trzetrzewina,
Marcinkowice, Paszyn,
Librantowa oraz
oczyszczalni ścieków w
Kunowie, Paszynie i Li-
brantowej . Kontynu-
owana będzie również
realizacja budowy przy-
domowych oczyszczalni

ścieków etap III i IV.
Deficyt budżetu w

2015 roku planowany
jest w kwocie ponad 21
mln zł i zostanie pokry-
ty przychodami z zacią-
gniętych pożyczek i
kredytów oraz wpły-
wów z pożyczek udzie-

lonych w latach po-
przednich. Zaciągnięte
kredyty w 2015 roku zo-
staną przeznaczone
głównie na prefinanso-
wanie oraz sfinansowa-
nie części własnej do
dwóch realizowanych
przez gminę projektów

Poprawa gospodarki
wodnościekowej w
gminie Chełmiec z Pro-
gramu Operacyjnego
Infrastruktura i Środo-
wisko.

A.B.

Wójt Gminy Ber-
nard Stawiarski odebrał
w dniu 10 luty 2015 r. z
rąk Stanisława Huskow-
skiego - Sekretarza Sta-
nu w Ministerstwie Ad-
ministracj i i Cyfryzacji
oraz Wojewody Mało-
polskiego Jerzego Mille-
ra promesę dotacji na
remont pięciu dróg
uszkodzonych w ra-
mach powodzi. „Powo-
dziówka” bo tak w skró-
cie nazywa się promesa
z budżetu państwa
związana jest z usuwa-
niem skutków klęsk ży-
wiołowych, została
przyznana na remont
prawie 3 km dróg:
• Remont drogi gmin-

nej nr 290204 K "Do
Baranów" w miej-
scowości Wielopole
w km 0+000-0+775

• Remont drogi gmin-
nej nr 290310 K "Pa-
sternik-Do Mordar-
skiego" w miejsco-
wości Paszyn w km
0+000-0+760

• Remont drogi gmin-

nej nr 290015 K "ul.
Podgórska" w miej-
scowości Chełmiec w
km 0+000-0+360

• Remont drogi gmin-
nej nr 290077 K "Za-
górze" w miejscowo-
ści Klęczany w km
0+000-0+600

• Remont drogi gmin-
nej nr 290141 K
"Stronik k/Remizy"
w miejscowości Ni-
skowa w km 0+000-
0+400
Według harmono-

gramu zakończenie in-
westycji nastąpi do
końca lipca. Dotacja z
budżetu państwa w 80%
pokryje koszty remon-
tu, pozostałe 20% do-
kłada gmina z własnego
budżetu.

- To już tradycja że
nasza gmina otrzymuje
jedną z większych pro-
mes na drogi. W ostat-
nich kilku latach z tego
dofinansowania udało
się pozyskać środki na
remont 25 km dróg

gminnych, przy czym
część z nich w 100% by-
ło dofinansowanych w
ramach tego programu.
Cieszę się że w tym ro-
ku. aż pięć dróg będzie
miało nową nawierzch-
nię i liczę na to że z tego
programu otrzymamy w
tym roku kolejne dota-
cje - skomentował Wójt
Gminy Bernard Sta-
wiarski.

A.B.

700 tys. zł dotacji dla gminy Chełmiec -

wyremontujemy 5 dróg gminnych

Przekazanie dotacji na chełmieckie drogi.
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Program Rozwoju
Obszarów Wiejskich na
lata 2007-2013 to pro-
gram który był wdraża-
ny przez Ministerstwo
Rolnictwa i Rozwoju
Wsi. Skierowany był
głównie do rolników,
przedsiębiorców działa-
jących na obszarach
wiejskich, ale także w
niewielkiej części do
gmin. Gminy wiejskie
lub wiejsko – miejskie
mogły korzystać z tego
programu w ramach 3
działań:
1. „Odnowa i Rozwój

Wsi” – zadania inwe-
stycyjne w centrach

miejscowości;
2. „Podstawowe usługi

dla ludności wiej-
skiej” – zadania in-
westycyjne w gospo-
darkę wodno – ście-
kową;

3. „LEADER” – zadania
wdrażane przez Lo-
kalną Grupę Działa-
nia
Gmina Chełmiec

od 2007 roku aktywnie
brała udział w naborach
ogłaszanych przez
Urząd Marszałkowski
Województwa Małopol-
skiego oraz Lokalną
Grupę Działania „Koro-
na Sądecka”, i starała

się pozyskać jak naj-
większą ilość środków.
Poniżej prezentujemy
Państwu tabelki obra-
zujące pozyskane środki
finansowe w okresie
programowania 2007-
2013.

Dnia 20 lutego
2015 roku sejm przyjął
ustawę o wdrażaniu no-
wego Programu Rozwo-
ju Obszarów Wiejskich
na lata 2014 – 2020. W
nowym programie
zmienione zostały zasa-
dy aplikowania o środki
i gminy wiejskie lub
wiejsko – miejskie będą
mogły pozyskać środki

na następujące działa-
nia:
1. Drogi lokalne – limit

na gminę do 3 mln
zł;

2. Infrastruktura wod-
no – kanalizacyjna –
limit na gminę do 2
mln zł;

3. Obiekty zabytkowe
lub kulturalne, lub
związane z kształto-
waniem przestrzeni
publicznej – limit na
gminę do 0,5 mln zł;

4. Targowska – limit na
gminę do 1 mln zł

5. LEADER – limit za-
leżny od pozyska-
nych środków przez

Informacja sprawozdawcza z wykorzystania
środków z Programu Rozwoju ObszarówWiejskich w

latach 2007-2013 przez Gminę Chełmiec

Przedstawiamy
Państwu wstępną kon-
cepcję zagospodarowa-
nia działki 235/4 w Kra-
snem Potockiem na bu-
dowę Centrum Rekre-
acyjno – Sportowego.
Koncepcja zawiera
przykładowe rodzaje
obiektów jakie mogłyby
się znaleźć na w/w
działce.

M.B.

Wstępna koncepcja Centrum Rekreacyjno –
Sportowego w Krasnem Potockiem

Wstępna koncepcja centrum.
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Lokalną Grupę Dzia-
łania.
Gmina Chełmiec

już teraz rozpoczyna

przygotowanie doku-
mentacji technicznej do
dróg lokalnych i inwe-
stycji wodno – kanaliza-

cyjnych m.in. w miej-
scowościach Librantowa
i Ubiad, ponieważ
pierwsze nabory prze-

widywane są w I kwar-
tale 2016 roku.

M.B.
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28 lutego 2015 r.
gmina Chełmiec zakoń-
czyła realizować pro-
jekt pt. „Modernizacja i
doposażenie oddziałów
przedszkolnych w Gmi-
nie Chełmiec” w ramach
Programu Operacyjnego
Kapitał Ludzki. Projekt
poprzez doposażenie
oddziałów przedszkol-
nych działających w
szkołach podstawowych
podniósł ich standard
oraz wzbogaciły ofertę
edukacyjną dla dzieci
realizujących obowiąz-
kowe przygotowanie
przedszkolne. Wspar-
ciem objętych zostało
30 oddziałów przed-
szkolnych z czternastu
szkół podstawowych z
terenu gminy, na ogólną
wartość wydatków
2.184.860,55 zł.

Projekt obejmował
wsparcie w ramach
trzech płaszczyznach:
1) organizacja placu za-

baw – utworzenie
nowych, a także
zmodernizowanie
istniejących placów
zabaw;

2) dostosowanie po-
mieszczeń – dosto-
sowanie toalet dla
potrzeb dzieci, mo-
dernizacja toalet dla
personelu;

3) wyposażenie:
• zakup wyposażenia

do utrzymania czy-
stości w pomieszcze-

niach,
• wyposażenie do do-

posażenia kuchni
• meble i wyposażenie

pomieszczeń
• zakup i montaż rolet

okiennych
• zakup wyposażenia

wypoczynkowego
• zakup i montaż me-

bli do wyposażenia
szatni

• zabawki i pomoce
dydaktyczne, arty-
kuły plastyczne

• komplet wyposaże-
nia zapewniającego
bezpieczne warunki
opieki nad dziećmi

• zabezpieczenie
grzejników

• zakup sprzętu audio-
wizualnego
W ramach organi-

zacj i placów zabaw za-
kupiono min.: karuzele
tarczowe z kierownicą,

zestawy wspinaczkowe,
bujaki, zabawki na
sprężynach, huśtawki
wagowe, tory prze-
szkód, most linowy,
ławki oraz wykonano
także bezpieczne na-
wierzchnie. W ramach
dostosowania pomiesz-
czeń - dostosowanie to-
alet dla potrzeb dzieci
zakupiono: umywalki,
podgrzewacze do wody,
podajniki na ręczniki
papierowe, mieszacze
wody, podajniki na pa-
pier toaletowy, lustra,
półki na kubeczki, miski
ustępowe, grzejniki.
Natomiast w ramach
wyposażenia zakupio-
no:
• wyposażenie do

utrzymania czysto-
ści w pomieszcze-
niach: odkurzacze
do prania na mokro,

odkurzacze, pralki,
froterki,

• wyposażenie do do-
posażenia kuchni:
termosy, zestaw no-
ży kutych, garnki ze
stali nierdzewnej 2l,
5l, 10l, 20l, komplety
sztućców, zestawy
naczyń dla dzieci,

• meble i wyposażenie
pomieszczeń, rolety
okienne, meble do
wyposażenia szatni:
szafki na ubrania,
ławeczki, wieszaki
szatniowe,

• zabawki i pomoce
dydaktyczne, arty-
kuły plastyczne,
komplet wyposaże-
nia zapewniającego
bezpieczne warunki
opieki nad dziećmi:
zabezpieczenie
gniazdek, zabezpie-
czenie kątowe mebli,

Modernizacja i doposażenie oddziałów
przedszkolnych w gminie Chełmiec - zakończona.

Modernizacja i doposażenie oddziałów przedszkolnych.
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gaśnice przeciwpo-
żarowe, apteczki z
wyposażeniem, za-
bezpieczenie grzej-
ników,

• zakup sprzętu audio-
wizualnego: kompu-

tery przenośne z Wi-
Fi z oprogramowa-
niem, projektory
multimedialne, tele-
wizory z USB, od-
twarzacze DVD, dys-
ki przenośne, radio z

odtwarzaczem CD,
tablice interaktywne
z oprogramowa-
niem, kserokopiarki,
drukarki laserowe,
skanery, zestawy na-
głaśniające, aparaty

cyfrowe, kamery.
Realizatorem pro-

jektu był Zespół Obsługi
Ekonomiczno - Admini-
stracyjnej Szkół w
Chełmcu.

R.P.

Celem realizacj i
zadania jest zaplanowa-
nie gospodarki nisko-
emisyjnej w gminie i
umożliwienie miesz-
kańcom wykorzystania
środków finansowych z
funduszy unijnych i z
Wojewódzkiego Fundu-

szu Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wod-
nej , m.in. na termomo-
dernizację budynków,
wymianę nieefektyw-
nych źródeł ciepła,
montaż kolektorów sło-
necznych, itp. Tylko
gminy wdrażające Plan

gospodarki niskoemi-
syjnej będą mogły
wspierać mieszkańców
w ubieganiu się o do-
datkowe środki finanso-
we dla zamierzonych
inwestycji.

W związku z tym,
Urząd Gminy Chełmiec

zwraca się z prośbą o
wypełnienie ankiety,
która dostępna jest w
formie elektronicznej
na stronie
http://www.emi-
sja.org/chelmiec.

M.B.

Urząd Gminy przystąpił do opracowania „Planu
gospodarki niskoemisyjnej gminy Chełmiec”.

W nawiązaniu do
przeprowadzonych
konsultacj i społecznych
z mieszkańcami gminy
Chełmiec, dotyczącymi
kwestii budowy zakładu
odbierania i segregacji
odpadów komunalnych,
a przede wszystkim w
związku z protestami
grupy ludzi (szczególnie
radnych z większościo-
wych klubów w Radzie
Gminy Chełmiec), warto
powrócić do sprawy
opisywanej kilka mie-
sięcy temu przez sądec-
kie media, tj . budowy

zakładu przetwarzania i
segregacji odpadów w
Nowym Sączu.

Otóż w sierpniu
2014 roku ukazał się ar-
tykuł na portalu „Sąde-
czanin” pt.: „Na Kaduku
wybudują zakład prze-
twarzania odpadów. Bę-
dą protesty?”. Już wte-
dy ruszyła procedura
związana z przeprowa-
dzeniem oceny odziały-
wania na środowisko
dla zakładu przetwarza-
nia odpadów, który fir-
ma SITA chce wybudo-
wać koło swojej siedzi-

by, przy ulicy Jana Paw-
ła II (na osiedlu Kaduk)
w Nowym Sączu. W
planach jest wybudo-
wanie wiaty do zbiera-
nia i demontażu odpa-
dów wielkogabaryto-
wych o powierzchni za-
budowy ok. 900 m oraz
linii do sortowania od-
padów pochodzących z
selektywnej zbiórki o
powierzchni zabudowy
ok. 130 m. Powstanie
też wiata wraz z prasą
do prasowania i belowa-
nia odpadów z tektury,
papieru i tworzyw

sztucznych, o po-
wierzchni zabudowy ok.
250 m oraz kontener
socjalny o powierzchni
zabudowy ok. 20 m.
Łączna powierzchnia
zabudowy ma wynieść
około 1300 m. Przewi-
dywana ilość odpadów
poddawanych odzysko-
wi w ciągu roku ma
wynieść ok. 4500 ton
(375 ton miesięcznie).

Biorąc pod uwagę
planowaną ilość odpa-
dów segregowanych w
przedsięwzięciu SITY -
jest to przeszło 5 razy

Szkło i papier nie śmierdzą, czyli ciąg dalszy
walki z monopolami na terenie gminy Chełmiec

Bogacze tak twierdzą, że pieniądze śmierdzą. Lecz ja tak nie twierdzę. Bo groszem nie śmierdzę.
Jan Sztaudynger
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więcej , niż miałby
przerabiać planowany
zakład odbioru i segre-
gacji odpadów w Klę-
czanach. Dodatkowo za-
kład planowany przez
firmę SITA zlokalizowa-
ny jest na dość gęsto za-
ludnionym osiedlu
mieszkaniowym w No-
wym Sączu – raptem
kilka kilometrów od sa-
mego rynku. Zakład ten
otoczony będzie doma-
mi i blokami mieszka-
niowymi. Pomimo tego
jak dotąd nie słychać
żadnych protestów w
tym temacie, nie zbie-
rane są przez określone
osoby listy z podpisami
zastraszanych miesz-
kańców i nikt nie two-
rzy mitów na temat te-
go, że w środku miasta
buduje się wysypisko
śmieci. Jak donosiły me-
dia temat nie był nawet
konsultowany przez ni-
kogo z mieszkańcami.
Być może dlatego, że
prywatnemu nie można
czegoś zabronić czy za-
blokować, jeśli to coś
nie jest sprzeczne z pra-
wem. A być może po
prostu dlatego, że za-
kład segregowania
śmieci - nie jest wysypi-
skiem śmieci.

Tymczasem 5 –
krotnie mniejszy zakład
planowany w Klęcza-
nach, wzbudza nie-
ustanne kontrowersje i
głosy krytyczne (głów-
nie okolicznych rad-
nych i sołtysów). A ci -
jak wiadomo - zawsze są

głośniejsi, pomimo że
większość ich wybor-
ców znów opowiedziała
się „za”. Straszenie lu-
dzi na zebraniach wiej-
skich, rozprzestrzenia-
nie nieprawdziwych
plotek i mitów tylko po
to, by storpedować ko-
lejną opłacalna inwe-
stycję gminną. Mamy
więc ciąg dalszy działań
nieetycznych i wymier-
nie szkodliwych dla
gminy Chełmiec.

Jeszcze raz wyraź-
nie należy podkreślić,
że w Klęczanach nigdy
nie powstanie wysypi-
sko śmieci, nawet nie
będą przywożone śmie-
ci niesegregowane (któ-
re bezpośrednio trafią
na wysypisko sądeckie
lub inne pobliskie), nie
będzie tam również
kompostowni. Jedyne co
planuje się wwozić do
wspomnianego zakładu
to tzw. odpady segrego-
wane (papier, szkło, fo-
lia, metale, odpady
drewniane itp…) i tylko
i wyłącznie takiego typu
odpady będą segrego-
wane i przetwarzane.
Bzdury wypowiadane
przez niektórych lokal-
nych działaczy o smro-
dzie i truciu można so-
bie zatem włożyć mię-
dzy bajki. Za przetwa-
rzanie uważa się: zgnia-
tanie, mielenie, praso-
wanie – czyli czynności
usprawniające trans-
port i umożliwiające
sprzedaż tychże odpa-
dów. Powstanie swego

rodzaju normalna dzia-
łalność gospodarcza, nie
wpływająca na środowi-
sko w jakimś większym
stopniu niż na przykład
stolarnia, zakład fry-
zjerski, czy ośrodek
zdrowia (chociaż przy
tych ostatnich mogą
być chwilowo groma-
dzone materiały na-
prawdę niebezpieczne).
Zresztą w razie nega-
tywnego wpływu na
środowisko gmina nie
uzyskałaby odpowied-
nich uzgodnień środo-
wiskowych.

W kontekście pla-
nowanej przez firmę
SITA lokalizacj i zakładu
- lokalizacja podobne-
go, aczkolwiek znacznie
mniejszego zakładu w
Klęczanach - ma szereg
zalet. Zakład ten zloka-
lizowany byłby w tere-
nach absolutnie nie za-
mieszkanych (mało te-
go, nie ma nawet możli-
wości aby powstały tam
kiedykolwiek jakiekol-
wiek osiedla mieszka-
niowe!), mianowicie na
terenie Kopalni Surow-
ców Skalnych w Klęcza-
nach, w miejscu i tak
wymagającym rekulty-
wacji.

Ponadto skoro
SITA jako firma prywat-
na - dostrzega interes
w tym, aby wybudować
własnym kosztem taki
zakład i buduje go o tak
wielkich gabarytach, to
znaczy że prawdopo-
dobnie uwzględnia ob-
sługę znacznej część

powiatu nowosądeckie-
go. Znamy sądeckie
układy. Rozmiar inwe-
stycji zaplanowanej
przez SITĘ to prze-
świadczenie, że rynek
„śmieciowy”, który w
tej chwili obsługuje SI-
TA będzie cały czas nie-
zmienny i ustalony na
lata…. Bez własnego za-
plecza znów będziemy
zdani na dyktat cenowy.

Niewątpliwie są
podmioty i instytucje
zainteresowane w tym,
żeby własny zakład od-
bioru i obróbki segre-
gowanych odpadów ko-
munalnych, wybudo-
wany przez gminę
Chełmiec - nie powstał -
bo wbije się „klinem” w
ustalony podział rynku
„śmieciowego” na Są-
decczyźnie i przez to
będzie stanowił realną
konkurencję.

Takim podmiotom
jest na rękę wzniecanie
konfliktu, podburzanie
mieszkańców, nawet
lobbowanie u radnych,
czy rozpowszechnianie
nieprawdziwych pogło-
sek, jednym słowem
straszenie tak dalece –
aby zablokować po-
wstanie zakładu zbiorki,
segregacji i odzysku
odpadów komunalnych
w gminie Chełmiec.

Zwracam się do
mieszkańców Klęczan.
Lokalizacja sortowni w
waszej miejscowości nie
jest spowodowana „wi-
dzi mi się” wójta - jak
próbuje się rozpo-
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wszechniać. W zarzą-
dzaniu gminą nie prefe-
ruję, ani nie faworyzuję
żadnych miejscowości.
Dotychczasowe urzędo-
wanie wykorzystałem
na wyrównanie wyraź-
nych dysproporcji, jakie
zastałem między miej-
scowościami, obejmując
9 lat temu stanowisko
wójta. Teren KSS Klę-
czany jest idealnym
miejscem na realizację
tego przedsięwzięcia i
niejedna gmina chciała-
by taki posiadać. Do
sortowni trafiać będzie
tylko około 25 % śmieci
z całej masy śmieci, i to
tylko tych segregowa-
nych wstępnie w na-
szych domach. Śmieci
nie będą zalegać, tylko
będą jeszcze raz segre-
gowane i odpowiednio

przygotowywane do
dalszego transportu.
Sortowanie odpadów to
nie to samo co zakład
produkcyjny wytwarza-
jący na bazie takich od-
padów.

Zwracam się do
opozycyjnych radnych
o rozsądek w głosowa-
niu i uwzględnienie in-
teresu gminy oraz o po-
moc w tłumaczeniu
mieszkańcom celu in-
westycji, a przede
wszystkim o kampanię
wyjaśniającą brak za-
grożenia dla środowi-
ska. Wszystkich zapew-
ne nie da się przekonać,
ale odpowiednia atmos-
fera, nie podsycana an-
tagonizmami, pomoże
w uspokojeniu choćby
tych, do których trafiają
rzeczowe argumenty.

Dodam jeszcze, że gmi-
na Chełmiec zamierza
skorzystać z dofinanso-
wania z programów
unijnych (MRPO) na
swoją inwestycję w wy-
sokości 85% kosztów
brutto. Druga taka oka-
zja może już się nie po-
wtórzyć bowiem od
2020 roku Polska nie-
stety zacznie dopłacać
do Unii Europejskiej a
wtedy będzie już za
późno na takie przed-
sięwzięcia.

Pozostaje zatem
zadać jedynie pytanie
radnym, którzy już szu-
kają sposobu na zata-
mowanie wykonania tej
inwestycji – czy chcą
żeby mieszkańcy gminy
Chełmiec płacili za
śmieci coraz więcej . Je-
śli pozostawimy rynek

„śmieciowy” bez kon-
kurencji jest niemal
pewne, (tak jak to było
jeszcze kilka lat temu, w
przypadku firm z bran-
ży drogowej , kiedy ry-
nek był swoiście „po-
dzielony” i jedna firma
dyktowała ceny w
określonym rejonie), że
odbiorcy z roku na rok
będą podnosić ceny za
wywóz, a wtedy nie bę-
dzie wyjścia – Ci sami
radni, którzy teraz
kontestują projekt bu-
dowy zakładu odbioru i
segregowania śmieci
będą w przyszłości
zmuszeni do podniesie-
nia ręki za podwyżką
opłaty za wywóz śmie-
ci… Ciekawe jak wtedy
wytłumaczą się swoim
wyborcom?

Bernard Stawiarski

3 lutego 2015 roku
wójt gminy Chełmiec
Bernard Stawiarski pod-
pisał umowę partnerską
umożliwiająca przystą-
pienie gminy Chełmiec
do programu „Demon-
taż i bezpieczne składo-
wanie wyrobów zawie-
rających azbest z obsza-
ru województwa mało-
polskiego”. Podpisanie
umowy partnerskiej od-
było się w gminie
Szczucin która jest lide-
rem partnerstwa i w
imieniu 61 gmin z woje-
wództwa małopolskiego

Wójt gminy Chełmiec podpisał umowę na
demontaż i usuwanie azbestu

Podpisanie umowy na demontaż i usuwanie azbestu.
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została wyznaczona ja-
ko Instytucja Realizują-
ca projekt.. Środki na
ten program zostały po-
zyskane w ramach
Szwajcarsko – Polskiego
Programu Współpracy z
priorytetu „Środowisko
i infrastruktura”.

Usuwanie azbestu
jest zadaniem własnym
starostwa powiatowego,
z którym dotychczas
gmina Chełmiec miała
podpisane porozumie-
nie w ramach którego
dopłacała 50% do utyli-
zacj i azbestu. Z nowego
programu dopłata z bu-

dżetu gminy będzie wy-
nosić tylko 15%, przy
czym program ten nie
tylko gwarantuje wy-
wóz azbestu na składo-
wisko, ale także bez-
płatny demontaż azbe-
stu z dachu w terminie
uzgodnionym z właści-
cielem obiektu.

Wspólny projekt
gmin przewiduje dofi-
nansowanie dla osób fi-
zycznych w 100% do:

demontażu pokryć
dachowych oraz ele-
mentów elewacji wyko-
nanych z materiałów
zawierających azbest,

transport zdemon-
towanych pokryć na
składowisko,

składowanie odpa-
dów na odpowiednio
przygotowanych skła-
dowiskach.

O dofinansowanie
mogą się ubiegać osoby
fizyczne. Refundacją
objęte zostaną koszty
związane z demonta-
żem, odbiorem (zała-
dunkiem, transportem,
rozładunkiem) oraz de-
ponowaniem odpadów
zawierających azbest na
składowisku odpadów
niebezpiecznych. Dofi-

nansowanie na w/w za-
dania pokrywane jest w
85% z Programu szwaj-
carskiego, a w 15% z
budżetu gminy Cheł-
miec.

Nabór wniosków
na demontaż i wywóz
azbestu trwa w trybie
ciągłym, a zaintereso-
wani powinni zgłosić się
do:

-Urząd Gminy
Chełmiec, pokój nr 15 w
godz 7.30 – 15.30

M.B.

Zakończył się re-
mont budynku położo-
nego na działce 424 w
Marcinkowicach (budy-
nek starego przedszko-
la). W wyremontowa-
nym budynku utworzo-
ne zostało Centrum
Społeczno – Kulturalne.
Na realizację zadnia
Gminny Ośrodek Kultu-
ry w Chełmcu otrzymał
dotację ze środków Unii
Europejskiej w ramach
Osi IV "Leader", działa-
nie 413 z zakresu „Od-
nowa i rozwój wsi",
PROW 2007-2013 w wy-
sokości 91 362 zł. Z bu-
dżetu gminy Chełmiec
na remont budynku
przeznaczono kwotę 86
849,22 zł. Całkowity
koszt remontu wyniósł

178 211,22 zł.
Remont obejmo-

wał m.in:
• wymianę stolarki

okiennej i drzwio-
wej ;

• renowację elewacji
wraz z ociepleniem;

• remont instalacj i
elektrycznych i wod-
kan;

• remont dachu wraz z

przemurowaniem
kominów;

• remont wiatrołapu;
• malowanie pomiesz-

czeń;
• położenie nowych

Utworzenie Centrum społeczno – kulturalnego
wMarcinkowicach.

Wyremontowane centrum w Marcinkowicach.
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Dynamiczny rozwój „Trzeciego Sektora” w gminie Chełmiec
W ciągu ostatnich

8 lat w gminie Chełmiec
przybyło ponad 30 no-
wych organizacji poza-
rządowych zwanych po-
tocznie „trzecim sekto-

rem”. Tak znaczny
przyrost nowych orga-
nizacji spowodowany
jest możliwościami jakie
dają fundusze europej-
skie. Każda organizacja

posiadająca wpis do KRS
może ubiegać się o
środki z funduszy euro-
pejskich na rozwój swo-
jej działalności i realiza-
cję celów statutowych.

W chwili obecnej
na terenie gminy Cheł-
miec jest około 47 or-
ganizacji. Gmina Cheł-
miec aktywnie wspie-
rała organizacje poza-

W styczni 2015 r. w
Urzędzie Gminy Cheł-
miec odbyła się lekcja
obywatelska, podczas
której uczniowie II klasy
gimnazjum z Zespołu
Szkół w Świniarsku za-
poznawali się ze sposo-
bem funkcjonowania
samorządu chełmiec-
kiego. Lekcję zainicjo-
wały i prowadziły na-
uczycielki z zespołu
szkół Pani Małgorzata
Surowiak oraz Pani Re-
nata Hajduk, natomiast
o funkcjonowaniu gmi-
ny opowiadał wójt gmi-
ny Chełmiec Pan Ber-
nard Stawiarski. Pod-
czas spotkania wójt od-
powiadał również na
pytania zadawane przez
młodych dziennikarzy z
redakcji szkolnej gazet-
ki Echo Szkoły. Pomimo
młodego wieku dzienni-

karzy, pytania były pre-
cyzyjne i profesjonalnie
a dotyczyły min. spraw
rozbudowy Zespołu
Szkół w Świniarsku, bu-
dowy krytej pływalni w
Chełmcu, budowy mia-

steczka ruchu drogowe-
go, czy też spraw nurtu-
jących młodzież szkol-
ną. Jak poinformowali
opiekunowie kolejne
spotkanie planowane
jest z władzami Powiatu

Nowosądeckiego a w
przyszłość, może nawet
z władzami Sejmiku
Województwa Małopol-
skiego.

Lekcja obywatelska gimnazjalistów ze Świniarska.

Lekcja obywatelska gimnazjalistów ze Świniarska.

posadzek w po-
mieszczeniach.
Projekt przewidu-

je, że korzystanie z no-
wego centrum społecz-
no – kulturalnego bę-
dzie bezpłatne. Odno-
wione pomieszczenia
służyć będą zarówno dla
Kół Gospodyń Wiej-

skich, jak i do integracji
uczestników spotkań
wiejskich. W budynku
znajdują się wyremon-
towane pomieszczenia
wystawowe, pomiesz-
czenia socjalne, sala
multimedialna, po-
mieszczenie gier, po-
mieszczenie sanitarne.

Budynek jest ad-
ministrowany przez
opiekuna - Panią Mag-
dalenę Kusion, telefon:
698 083 633.W sprawie
udostępnienia obiekt
należy kontaktować się
z opiekunem. W każdą
środę i czwartek w
godz. 14:00-19:00 w

obiekcie odbywają się
zajęcia prowadzone
przez panią Dorotę Le-
śniak i skierowane do
dzieci i młodzieży. W
pozostałe dni w godz.
15:00-17:00 obiekt jest
ogólnodostępny.

(gok)
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rządowe w latach 2007-
2013, głównie poprzez
partnerstwo w projek-
tach unijnych, i w no-
wym okresie programo-
wania również zamierza

współpracować z orga-
nizacjami działającymi
na rzecz mieszkańców..
Poniżej przedstawiamy
Państwu wykaz organi-
zacj i mających siedzibę

na terenie gminy, oraz
wykaz organizacji które
w latach 2007-2013 sko-
rzystały z działania
'Małe projekty” wdra-
żanego przez Lokalną

Grupę Działania „Koro-
na Sądecka”.

M.B.
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CHEŁMIEC – Rekrutacja do oddziałów specjalnych
Zespół Szkół w

Chełmcu już od 2012r.
otwiera się na uczniów
ze specjalnymi potrze-
bami edukacyjnymi.
Ciągle poszerzający się
kompleks sportowo -
rekreacyjny na terenie
szkoły w postaci m.in.
Orlika, rolkowiska, lo-
dowiska, siłowni i placu
zabaw dla najmłod-
szych, daje ogromne
możliwości związane z
kształceniem ruchowym
dzieci w oddziałach spe-
cjalnych. Należy w tym
miejscu wspomnieć, iż
obecnie trwają prace
związane z budową kry-
tej pływalni przyległej
do szkoły, co w niedale-
kiej przyszłości wzbo-
gaci możliwości rozwoju
ruchowego u dzieci z
różnymi zaburzeniami.

Do szkoły przyj-
mowane są dzieci z
orzeczeniem Poradni
Psychologiczno – Peda-
gogicznej o kształceniu
specjalnym z uwagi na
autyzm, niepełnospraw-
ności sprężone, upośle-
dzenie umysłowe. Obec-
nie w szkole funkcjonu-
ją trzy oddziały w ra-
mach pierwszego etapu
edukacji ( klasy I-III) od
września planowane
jest otwarcie kolejnego
oddziału na drugim eta-
pie edukacji ( klasy IV-
VI).

Mając na uwadze
zapewnienie wysokiego

poziomu edukacji, szko-
ła zatrudnia specjali-
stów z zakresu:
• Pedagogiki specjal-

nej ;
• Logopedii;
• Neurologopedii;
• Terapeutę integracji

sensorycznej i tera-
peutę ręki ;

• Gimnastyki korek-
cyjnej .
W ramach zajęć

dodatkowych w oddzia-
łach specjalnych szkoła
organizuje m.in.:
• Do sześciu godzin re-

walidacji w grupie
dwuosobowej ;

• Opiekę psychologa i
pedagoga;

• Język angielski;
• Wyjazdy na zielone

szkoły nad Morze
Bałtyckie;

• Bajkoland;
• Biblioterapie;

• Hipoterapię – gmina
Chełmiec jest spon-
sorem zajęć, które
odbywają się w Ka-
mionce Wielkiej ;
Dodatkowo od

września 2014 r. do spe-
cjalnej oferty edukacyj-
nej szkoły zostało wpro-
wadzone wczesne
wspomaganie rozwoju
dziecka. Ma ono na celu
pobudzanie i stymulo-
wanie ruchowego, po-
znawczego, emocjonal-
nego i społecznego roz-
woju dziecka od chwili
wykrycia u niego nie-
pełnosprawności do
czasu podjęcia nauki w
szkole. Wspomaganie
rozwoju polega na zin-
tegrowanym systemie
oddziaływań profilak-
tycznych, diagnostycz-
nych, leczniczo – reha-
bilitacyjnych i terapeu-

tyczno – edukacyjnych,
prowadzonych przez
zespół specjalistów.

Zdaniem dyrektora
ZS w Chełmcu: nad-
rzędnym celem szkoły
jest uczenie wrażliwości
moralnej , wszechstron-
ny rozwój każdego
ucznia oraz integracja
ze środowiskiem lokal-
nym.

Szkoła współpra-
cuje z Fundacją Pomocy
Osobom z Autyzmem
,,MADA” oraz Świetlicą
Środowiskową w Małej
Wsi.

Nabór do oddzia-
łów specjalnych Szkoły
Podstawowej prowa-
dzony jest od marca do
maja w sekretariacie
szkoły.

R.P.

Oddziały specjalne w Chełmcu.
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Już po raz dwu-
dziesty drugi w Zespole
Szkół w Chełmcu odbył
się Festiwal Piosenki
Harcerskiej i Turystycz-
nej „Tramp 2015”. Jak
co roku organizatorem
tej cyklicznej imprezy
jest 3 Nowosądecka
Drużyna Starszoharcer-
ska „Turyści”, działająca

przy Zespole Szkół w
Chełmcu wraz z druży-
nową hm. Beatą Smo-
roń, panią Anitą Olesiak
i panią Janiną Mróz.

Piątek trzynastego
lutego wcale nie okazał
się pechowym dla mu-
zycznie uzdolnionych
zuchów, harcerzy oraz
młodzieży z terenu

gminy Chełmiec. Przed
jury i publicznością za-
prezentowało się

17 zespołów mu-
zycznych ze szkół pod-
stawowych i gimnazjów.
Były to grupy o intry-
gujących nazwach, tj .
„Perełki” i „Wiolinki” z
Chomranic, „Tapir
Band” z Librantowej ,

„Wieśnioki” i „Perpe-
tuum mobile” z Wielo-
głów, „Uśmiechnięta
gromada”, „Czarne
stopy” i „Hiszpanie” ze
Świniarska, „Wesołe
słoneczka”, „Zielono-
okie pantery”, „Włó-
czykije” i „Gumisie” z
Chełmca oraz zespół
muzyczny z Paszyna. RP

„Pod znakiem czarnego kota”

Z wielką przyjem-
nością informujemy
Państwa, że przedszkole
integracyjne w Biczy-
cach Dolnych prowa-
dzone przez Lokalną
Grupę Działania „Koro-
na Sądecka” otrzymało
jedną z najwyższych not
w ramach ewaluacji
prowadzonej przez Ku-
ratorium Oświaty w
Krakowie.

W przedszkolu
funkcjonują 4 oddziały,
w tym dwa oddziały in-
tegracyjne. W warun-
kach bezpiecznych i
przyjaznych wspólnie
bawi się i uczy 83 dzieci.
Bardzo dobre warunki
lokalowe i wyposażenie
przedszkola pozwalają
na pełną realizację pod-
stawy programowej wy-
chowania przedszkolne-
go.

Przedszkole Inte-
gracyjne "Bajkowa Kra-
ina" zostało poddane
badaniu, tzw. ewaluacji
problemowej zewnętrz-

nej przeprowadzonej
przez zespół wizytato-
rów w dniach 29.01.2015
– 10.02.2015r. Celem
ewaluacji było zebranie
danych na temat funk-
cjonowania przedszko-
la, analizowanie tychże
informacji oraz ustale-
nie poziomu spełniania
przez przedszkole wy-
magań zawartych w
rozporządzeniu MEN z
dnia 07.10.2009r. wraz
ze zmianami z dnia
10.05.2013r. Przedszko-

le Integracyjne „Bajko-
wa Kraina” zostało
zewaluowane w nastę-
pujących obszarach:
• Procesy wspomaga-

nia rozwoju i eduka-
cj i dzieci są zorgani-
zowane w sposób
sprzyjający uczeniu
się.

• Dzieci nabywają wia-
domości i umiejęt-
ności określone w
podstawie progra-
mowej .

• Dzieci są aktywne.

• Zarządzanie przed-
szkolem służy jego
rozwojowi.

W każdym z tych ob-
szarów przedszkole
otrzymało poziom B
oznaczający wysoki
stopień wypełniania
wymagania przez
placówkę oświatową.
Z całością raportu

ewaluacyjnego można
zapoznać się na stronie
http://www.lgdkoro-
nasadecka.pl/.

(lgd)

Przedszkole w Biczycach Dolnych jednym z
najlepszych wMałopolsce

Przedszkole w Biczycach Dolnych.
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W 2014 roku w
gminie Chełmiec przy-
było 267 nowych miesz-
kańców. Od 2007 roku
rokrocznie przybywa
około 300 nowych
mieszkańców i jest to
już stała tendencja. W
skali kraju gmina Cheł-
miec jest największą
pod względem liczby

ludności gminą wiejską.
Potwierdza to fakt, że w
naszej gminie są sprzy-
jające warunki do roz-
woju gospodarstw do-
mowych, jak i do osie-
dlania się dla nowych
mieszkańców. Cieszy to
tym bardziej , że od wie-
lu już lat dzięki dodat-
niemu przyrostowi

gmina nie musi podno-
sić podatków lokalnych,
nie zwiększa opłat od
przedsiębiorców za pro-
wadzenie działalności
gospodarczej i nie ge-
neruje nowych podat-
ków, ponieważ za
zwiększeniem liczby
mieszkańców zwiększa-
ją się wpływy do

budżetu.
Poniżej w tabelce

przedstawiamy staty-
stykę mieszkańców
gminy Chełmiec z po-
działem na miejscowo-
ści w latach 2013 i 2014
uwzględniającą każdą
miejscowość w gminie
w latach 2013 i 2014.

A.B.

JEST NAS JUŻ PRAWIE 27 500
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17 marca 2015 ro-
ku odbyło się posiedze-
nie Zarządu Wojewódz-
twa Małopolskiego, na
którym zarząd przyjął
uchwałę w sprawie
zmiany uchwały Nr
XVIII/272/08 Sejmiku
Województwa Małopol-
skiego z dnia 25 kwiet-
nia 2008 roku w sprawie
przyjęcia Wieloletniego
Programu Rozwoju Bazy
Sportowej Wojewódz-
twa Małopolskiego.
Program Rozwoju Bazy
Sportowej Wojewódz-
twa Małopolskiego to li-
sta zadań na realizację
których województwo
małopolskie otrzymuje
dotacje z Ministerstwa
Sportu. Rokrocznie za-
rząd wybiera nowe za-
dania do realizacj i z
kart projektów zgłoszo-
nych przez samorządy
na inwestycje sportowe,
do wysokości limitu

środków jaki otrzyma z
Ministerstwa Sportu.

W roku 2015 za-
rząd wybrał 13 nowych
inwestycji do realizacj i.
Z wielką przyjemnością
informujemy że wśród
szczęśliwych wybra-
nych jest też gmina
Chełmiec. Zarząd woje-
wództwa zdecydował że
budowa krytej pływalni
w Chełmcu to zadanie
priorytetowe spełniają-
ce kryteria określone
przez Ministerstwo
Sportu i przyznał 2 mln
zł dotacji. Jest to mak-
symalna kwota jaką
można otrzymać w ra-
mach tego programu.
Dotacja została rozdzie-
lona na dwa lata, w 2015
roku gmina otrzyma
480 tys. zł, a w 2016 ro-
ku 1 520 tys. zł.

W nowych fundu-
szach europejskich na
lata 2014 – 2020 zadania

związane z budową kry-
tych pływalni nie zosta-
ły ujęte, dlatego jedyne
możliwe dodatkowe
źródła finansowania to
środki krajowe.

Uchwała zarządu
musi jeszcze zostać za-
akceptowana przez sej-
mik województwa ma-
łopolskiego, co ma na-
stąpić na najbliższej se-
sj i dnia 30 marca 2015
roku. Poniżej przedsta-
wiamy pełną listę zadań
z Programu Rozwoju
Bazy Sportowej Woje-
wództwa Małopolskiego
wybranych w tym roku.

Komentarz wójta
gminy Chełmiec – Ber-
narda Stawiarskiego:

„Ogromnie się cie-
szę że otrzymamy 2 mln
zł z funduszy krajowych
na budowę krytej pły-
walni, bo z funduszy
europejskich na tego
typu zadania już nie ma

dofinansowania. Scep-
tycy tej inwestycji pod-
ważali zasadność jej re-
alizacj i, lecz już dziś
mogę powiedzieć że ca-
ła inwestycja kosztuje
ponad 14 mln zł., a spo-
dziewam się że co naj-
mniej w połowie sfi-
nansujemy ją z środków
zewnętrznych. Dotacja z
ministerstwa to 2 mln
zł, odzyskamy Vat to
kolejne 3,3 mln zł, a
mam nadzieję że w
2016 roku na etapie
prac końcowych uda się
nam pozyskać jeszcze
środki z innych źródeł,
np. z PROW-u.

Prace przy krytej
pływalni przebiegają
zgodnie z harmonogra-
mem i liczę że w przy-
szłym roku szkolnym
wszystkie dzieci z na-
szej gminy będą mogły
uczyć się pływania na
lekcjach WF-u.” M.B.

Gmina Chełmiec otrzyma 2 mln zł dotacji na
budowę basenu
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Gminny Ośrodek
Kultury w Chełmcu z
siedzibą w Klęczanach
w partnerstwie z gminą
Chełmiec oraz Stowa-
rzyszeniem "Razem dla
Kultury" zrealizował
projekt pn. "Z pokolenia
na pokolenie" – wyda-
nie publikacji, utworze-
nie strony www oraz
przeprowadzenie dzia-
łań promocyjnych. W
ramach projektu zostały
wydane dwie publika-
cje: malowanka eduka-
cyjna dla dzieci oraz ka-
talog twórców obszaru
LGD Korona Sądecka.

W celu zachęcenia
najmłodszych odbior-
ców do zapoznania się z
lokalnym dziedzictwem
kulturowym i historycz-
nym GOK w Chełmcu
wykonał gadżety pro-
mocyjne. Utworzona
została strona interne-
towa www.skarbykoro-
ny.pl , która jest jedno-
cześnie multimedial-
nym katalogiem twór-
ców obszaru LGD Koro-
na Sądecka. GOK prze-
prowadził szereg spo-
tkań informacyjnych
mających na celu pro-
mowanie lokalnego

dziedzictwa kulturowe-
go i historycznego m.in.
w bibliotekach szkol-
nych, przedszkolach
partnerskich, klubach
juniora i seniora.

Na spotkaniach
promocyjnych, które
odbyły się w marcu
2015r. w szkole podsta-
wowej w Biczycach Dol-

nych oraz w Przedszko-
lu Integracyjnym Bajko-
wa Kraina w Biczycach
Dolnych prowadzonym
przez LGD Korona Są-
decka uczestniczył wójt
gminy Chełmiec, który
symbolicznie w imieniu
Gminnego Ośrodka Kul-
tury przekazał dzieciom
misie oraz malowanki

wraz z kredkami.
Wartość projektu

to ok 43 tys. zł. Projekt
był objęty dofinanso-
waniem z Samorządu
Województwa Mało-
ipolskiego w ramach
EFRROW kwotą
31  117,18 zł

(gok)

„Z pokolenia na pokolenie”

Z pokolenia na pokelenie.

Dofinansowanie niezbędne na realizację powyższego projektu Gminny Ośrodek Kultury w Chełmcu pozyskał w ramach
"Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich: Europa inwestująca w obszary wiejskie". Projekt jest
współfinansowany ze środków Unii Europejskiej w ramach Osi IV "LEADER", działanie 413 "wdrażanie lokalnych strategii
rozwoju" z zakresu małych projektów, Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013.
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9 marca 2015 roku
w Urzędzie Gminy w
Chełmcu odbyło się
uroczyste podpisanie
aktu inauguracji dzia-
łalności Akademii Siat-
karskich Ośrodków
Szkolnych. Inicjatorem
działalności Akademii
jest Zespół Szkół W
Chełmcu, w którym od
września 2014 roku
funkcjonuje oddział
sportowy stanowiący
szkołę patronacką
Szkolnych Ośrodków
Siatkarskich. W uroczy-
stości udział wzięli dy-
rektorzy szkół tworzą-
cych Akademię: Szkoły
Podstawowej im. Stani-
sława i Jana Potoczków
w Rdziostowie, Szkoły
Podstawowej im. Mar-
szałka Józefa Piłsudskie-
go w Marcinkowicach,
Szkoły Podstawowej im.
Józefa Bieńka w Libran-
towej , Szkoły Podstawo-
wej im. bł. ks. Jerzego

Popiełuszki w Świniar-
sku oraz Katolickiej
Szkoły Podstawowej
przy parafii Św. Heleny
w Nowym Sączu. Patro-
nat nad przedsięwzię-
ciem sprawuje wójt
gminy Chełmiec pan
Bernard Stawiarski go-
spodarz uroczystości
inauguracji Akademii.

Działalność Aka-
demii wpisuje się w
ogólnopolski program
propagowania siatkówki
wśród dzieci i młodzie-

ży. Celem Akademii jest
stwarzanie warunków
do harmonijnego roz-
woju psychofizycznego
uczniów oraz zachowań
prozdrowotnych, roz-
wijanie zainteresowań i
uzdolnień ruchowych
uczniów, popularyzacja
i upowszechnienie gry
drużynowej jaką jest
piłka siatkowa, zachęca-
nie do aktywnego spo-
sobu spędzania czasu
wolnego, współpraca
szkół w zakresie rozbu-

dzania zainteresowania
rozwojem piłki siatko-
wej .

Być może za kilka-
naście lat to nasi wy-
chowankowie będą nam
przysparzać takich
emocji i takiej radości
jak siatkarze reprezen-
tacj i Polski na ostatnich
mistrzostwach świata.
Trzymamy kciuki za
młodych adeptów siat-
kówki!

E.N.

Akademia Siatkarskich Ośrodków Szkolnych w
Zespole Szkół Chełmiec.

I nauguracja Akademi Siatkarskich Ośrodków Szkolnych.

Gmina Chełmiec real izuje projekt:

"I nternecik też dla dzieci - etap V"
Oś priorytetowa: 8. Społeczeństwo informacyjne, zwiększanie innowacyjności gospodarki

Działanie 8.3. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu eI nclusion

Główny cel projektu - Zakup 373 zestawów komputerowych oraz zapewnienie bezpłatnego dostepu do I n-

ternetu dla mieszkańców gminy Chełmiec

Dotacje na innowacje. I nwestujemy w Waszą przyszłość

Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach
Programu Operacyjnego I nnowacyjna Gospodarka
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18 lutego 2015r.
odbył się XIV Otwarty
Turniej Tenisa Stołowe-
go, zorganizowany
przez p. Małgorzatę Su-
rowiak, p. Stanisława
Mosurka i p. Wiesława
Maciuszka, pod patro-
natem UKS „Delfin”.

Uczestnicy jak za-
wsze dopisali. Wśród
około 100 zawodników
gościliśmy min. WTZ
MADA z Nowego Sącza,
KS Start Nowy Sącz,
uczniów z Gimnazjów w

Chełmcu, Marcinkowi-
cach, Paszynie oraz Ze-

społu Szkół w Świniar-
sku. E.N.

XIV Otwarty Turniej Tenisa Stołowego

XIV Otwarty turniej tenisa stołowego.

Gmina Chełmiec
wraz z Województwem
Małopolskim realizują
Małopolski projekt na-
uki jazdy na nartach
„JEŻDŻĘ Z GŁOWĄ”.
Projekt ten w 42% fi-
nansowany jest z bu-
dżetu gminy Chełmiec,
18% to wkład rodziców
który w przeliczeniu na
jedno dziecko wyniósł
100 zł za całość realiza-
cj i projektu. Pozostałe
40% to środki Woje-
wództwa Małopolskie-
go. Całkowity koszt pro-
jektu: 26 640,00 zł.

W okresie od 24
stycznia do 8 lutego
2015r. na Stacji Narciar-
skiej Kokuszka –Ski re-
alizowany był projekt
nauki jazdy na nartach
pn. „Jeżdżę z głową”.
Miał on na celu zago-
spodarowanie czasu
wolnego dzieci, w tym
szczególnie zdobycie

umiejętności podstaw
poprawnej techniki jaz-
dy na nartach z zacho-
waniem elementarnych
zasad bezpieczeństwa,
kształtowanie nawyku
jazdy w kasku oraz za-
chęcenie dzieci do ak-
tywnych form spędza-
nia wolnego czasu.

W projekcie wzię-
ło udział 48 uczniów ze

Szkoły Podstawowej w
Chełmcu oraz Świniar-
sku. Zajęcia skierowane
były dla uczniów zaczy-
nających przygodę z
narciarstwem po raz
pierwszy. Każdy z
uczniów spędził na sto-
ku narciarskim 18 go-
dzin. W czasie zajęć
uczestnicy projektu po-
za zdobywaniem pod-

stawowych umiejętno-
ści jazdy na nartach,
poznawali zasady bez-
piecznego korzystania
ze stoków narciarskich
oraz udzielania pomocy.
Nauka jazdy na nartach
odbywała się pod okiem
instruktorów narciar-
stwa w czterech gru-
pach. Po każdych trzy-
godzinnych zajęciach

„Jeżdżę z głową” w gminie Chełmiec

Jeżdżę z głową.
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Gmina Chełmiec real izuje projekt:

"I nternecik też dla dzieci -
zapobieganie wykluczeniu społecznemu na terenie Gminy Chełmiec - etap I V"

Wesołych Świąt Wielkanocnych życzymy wszystkim Beneficjentom projektu.

Oś priorytetowa: 8. Społeczeństwo informacyjne, zwiększanie innowacyjności gospodarki

Działanie 8.3. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu eI nclusion

Główny cel projektu - Zakup zestawów komputerowych wraz z oprogramowaniem oraz świadczenie usług

dostępu do internetu dla 1 50+71 odbiorców na terenie gminy Chełmiec

Dotacje na innowacje. I nwestujemy w Waszą przyszłość

Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach
Programu Operacyjnego I nnowacyjna Gospodarka

uczniowie wspólnie z
opiekunami mogli li-
czyć na ciepłą herbatę
w karczmie. Na zakoń-
czenie projektu wszyscy
uczestnicy otrzymali
pamiątkowe certyfikaty
ukończenia szkolenia
narciarskiego oraz bre-
loki.

Analizując i oce-
niając stopień realizacj i
celów zadania można

stwierdzić, iż zostały
one zrealizowane i osią-
gnięte. Uczestnicy pro-
jektu potrafią bez-
piecznie poruszać się na
nartach po trasach
oznaczonych kolorem
niebieskim i czerwo-
nym, czerpiąc przy tym
dużo radości z tej ak-
tywnej formy spędzania
wolnego czasu. Znają
także zasady bezpiecz-

nego korzystania ze
stoków narciarskich.
Można stwierdzić, iż
uczniowie opanowali na
dobrym poziomie pod-
stawowe elementy
techniki jazdy na nar-
tach, co w przyszłości
pozwoli im na dalsze
samodzielne już dosko-
nalenie, z zachowaniem
elementarnych zasad
bezpieczeństwa. Po cy-

klu zajęć na stoku
uczniowie potrafią do-
strzec wartości zdro-
wotno – rekreacyjne,
jakie przynosi aktywne
spędzanie czasu wolne-
go na świeżym powie-
trzu, w bezpośrednim
kontakcie z przyrodą.

E.N.

Przy pięknej zimo-
wej pogodzie i wspania-
łych warunkach śniego-
wych, na stoku w Cie-
niawie 30 stycznia 2015r
odbyły się Mistrzostwa
gminy Chełmiec szkół
podstawowych oraz
gimnazjów w narciar-
stwie zjazdowym.
Udział w zawodach
wzięła rekordowa liczba
101 zawodników i za-
wodniczek ze szkół z

Mistrzostwa gminy Chełmiec szkół podstawowych
oraz gimnazjów w narciarstwie zjazdowym

Mistrzostwa gminy w narciarstwie zjazdowym.
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Chomranic, Piątkowej ,
Chełmca, Marcinkowic,
Świniarska, Wielogłów,
Paszyna, Trzetrzewiny,
Biczyc Dolnych oraz Li-
brantowej . Rywalizacja
toczyła się w trzech ka-
tegoriach chłopców i

dziewcząt.
Najlepsza trójka

zawodników w poszcze-
gólnych kategoriach
otrzymała pamiątkowe
puchary a szóstka dy-
plomy.

Wszyscy uczniowie

zostali na zawody za-
wiezieni a po ich zakoń-
czeniu odwiezieni do
swoich szkół.

Najlepsza szóstka
w każdej kategorii uzy-
skała awans do Mi-
strzostw Powiatu No-

wosądeckiego, które
odbędą się 09.02.2015r
w Krynicy.

Zawody przepro-
wadzili oraz sędziowali
nauczyciele wychowa-
nia fizycznego z Gminy
Chełmiec. E.N.

31 stycznia br. od-
był się Charytatywny
Bieg na Paścią Górę z
pomocą Julii Kowalczyk.
Impreza została zorga-
nizowana dzięki gminie
Chełmiec, Fundacji na
Ratunek oraz Lasy Pań-
stwowe. Bieg miał dłu-
gość 8 km, w zawodach
uczestniczyło ok.120
osób. Każdy mógł wziąć
udział i sprawdzić swo-
ją kondycję fizyczną.
Pierwszy zwycięzca po-
konał trasę w czasie
32   min.   36  s. Organiza-
torzy przygotowali wie-
le różnych konkursów i
niespodzianek dla
wszystkich uczestników
biegu. Przygotowano
sowity, ciepły poczęstu-
nek – kiełbaski z ogni-

ska oraz grochówkę z
kotła, a to wszystko
dzięki licznym sponso-
rom. Dochód z zawodów
zostanie przekazany na
leczenie i rehabilitację
12-letniej Julki Kowal-
czyk z Trzetrzewiny. Na
zakończenie Bernard

Stawiarski nagrodził
dyplomami i pucharami
zwycięzców w poszcze-
gólnych kategoriach.

Wszystkim zawod-
nikom startującym w
zawodach dziękujemy
za wspaniałą atmosferę
i zawody w duchu za-

sad fair play oraz za
udział w tak szczytnym
celu jakim jest pomoc
dla Julki Kowalczyk, a
sponsorom za wsparcie
w realizacj i tego wyda-
rzenia sportowego.

E.N.

BIEG NA PAŚCIĄ GÓRĘ

Bieg na Paścią Górę.

Gmina Chełmiec real izuje projekt:

"I nternecik też dla dzieci -
zapobieganie wykluczeniu społecznemu na terenie Gminy Chełmiec - etap I I "

Oś priorytetowa: 8. Społeczeństwo informacyjne, zwiększanie innowacyjności gospodarki

Działanie 8.3. Przeciwdziałanie wykluczeniu cyfrowemu eI nclusion

Główny cel projektu - Zakup zestawów komputerowych wraz z oprogramowaniem oraz świadczenie usług

dostępu do internetu dla 355+70+30 odbiorców na terenie gminy Chełmiec

Dotacje na innowacje. I nwestujemy w Waszą przyszłość
Projekt współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach

Programu Operacyjnego I nnowacyjna Gospodarka




